



教育部人文社会科学重点研究基地
兰州大学敦煌学研究所



Journal of Dunhuang Studies

敦煌学辑刊

4

2012

总第78期

敦煌学辑刊 (季刊)

2012年第4期 总第78期

- “蘼伏灵善”——丝路出土残片的药名溯源 陈明(1)
- 敦煌陷蕃前夕人口变化浅析 郝二旭(16)
- 吐蕃移民与唐宋之际河陇社会文化变迁 王东(27)
- 晋唐时期河西佛经译事钩沉 彭建兵(40)
- 应之《五杉练若新学备用》卷中所收书仪文献初探
——以其与敦煌写本书仪比较为中心 [日]山本孝子(50)
- 敦煌写本P.3081号文书与唐代五月五日禁忌研究 宁宇(60)
- 敦煌本《下女夫词》的写本考察及相关问题研究 宋雪春(74)
- 敦煌文献语词与汉语史研究 郝同麟(84)
- 敦煌汉藏对音材料研究的几个问题 史淑琴(90)
- 敦煌“伴虎行脚僧图”的渊源探讨 孙晓岗(102)
- 马蹄寺千佛洞第1窟“梨车”榜题释论
——甘肃马蹄寺石窟群千佛洞第1窟北朝壁画考(一) 张善庆(109)
- 麦积山第127窟七佛图像研究 孙晓峰(116)
- 河西高台墓葬壁画娱乐图与龟兹乐舞苏摩遮
——兼论队舞的起源及其高台墓葬壁画乐舞图的性质 郑怡楠(130)
- 敦煌研究院藏拉萨下密院金马年铜釜考 张延清 梁旭澍 铁国花(144)
- 法藏敦煌本《慧超往五天竺国传》题名系由伯希和首定说 王冀青(151)
- 蒙古文文献目录编纂史概述 [匈牙利]罗纳·塔斯著 敖特根译(156)
- 日本学者品评伯希和对汉学的贡献 [日]高田时雄著 张旭译(165)
- 高被引论文视角下的《敦煌学辑刊》学术影响力分析
..... 董翔 史志林 杨淑华(170)
- 补白 (26)(49)(143)

期刊基本参数:CN62-1027/K*1980*q*16*180*zh*P*¥10.00*1000*18*2012-12*n

Journal of Dunhuang Studies

Vol. 4, 2012 (Serial No. 78)

Table of Contents

Chen Ming, The Medicine Name Origin of in Remnant Paper Excavated on Silk Road	(1)
Hao Erxu, Study on Change of the Population in Dunhuang on the Eve of the Invasion of Tubo	(16)
Wang Dong, Tibetan Migrations and Social Culture Changes in <i>Helong</i> (河陇) Area at the Turning Point of the Tang and Song Dynasty	(27)
Peng Jianbing, Research on Buddhist Sutras Translation from Jin Dynasty to Tang Dynasty in <i>Hexi</i> (河西) Region	(40)
Yamamoto Takako, Notes on <i>Shu - Yi</i> (书仪) Collected in the Middle Volume of <i>Wu - Bin - Lian - Ruo - Xin - Xue - Bei - Yong</i> (《五杉练若新学备用》) from the collection of Komazawa University Library: A Comparative Study with <i>Shu Yi</i> in the Dunhuang Manuscripts	(50)
Ning Yu, Study on Dunhuang Manuscript P. 3081 and Taboo of the Fifth Day of the Fifth Lunar in Tang Dynasty	(60)
Song Xuechun, Study on Manuscript Inspection and Interrelated Issues Research of Dunhuang Manuscript " <i>Xia - Nü - Fu - Ci</i> "(下女夫词)	(74)
Gao Tonglin, Study on Slang Language in Dunhuang Manuscript and the History of Chinese	(84)
Shi Shuqin, Several Problems on the Research of the Sino - Tibetan Transcription Documents in Dunhuang	(90)
Sun Xiaogang, Exploration of Origin of the Image of Traveling Monks with Tigers in Dunhuang	(102)
Zhang Shanqing, The Study on the Inscription of Licchavi at the Cave 1 of Thousand Buddha Caves in <i>Mati</i> Temple Grottoes	(109)
Sun Xiaofeng, Interpretation on Seven Past Buddhas in No. 127 Grotto, <i>Maiji Mountain</i>	(116)
Zheng Yinan, Entertainment Pictures on Tomb Frescoes in <i>Hexi</i> (河西) Region and the Dance <i>Su - Mo - Zhe</i> (苏摩遮) in Kucha	(130)
Zhang Yanqing, Liang Xushu & Tie Guohua, Study on Copper Kettle Made by Rgyud Smad Grwa Tshang in Year of the Gold Horse in Lhasa Collected by Dunhuang Institute	(144)
Wang Jiqing, The Claim of the Name of Dunhuang Manuscript <i>Hui Chao</i> (慧超) to the Five Countries in India Firstly Named by Paul Pelliot	(151)
A. Rona - Tas, tr. by Ao Tegen, Summarization of Writing History of Mongolian Document Catalogue	(156)
Takata Tokio, tr. by Zhang Xu, Evaluation on Paul Pelliot Contribution to Sinology from Japanese Scholars	(165)
Dong Xiang, Shi Zhilin & Yang Shuhua, Analysis on Academic Influence about Journal of Dunhuang Studies from View of Highly Cited Papers	(170)
Padding	(26) (49) (143)